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ØK-drenge på motorcykel-eventyr
De gode medlemmer af ØK Klubben, Søren Tousgaard og Niels Holm, har gennem deres ØK-karrierer samarbejdet og 
krydset hinandens veje adskillige gange - især i Asien - såvel i job, privat som i ”drengestreger” på deres motorcykler. 
Ofte på motorcyklerne sammen med to andre, Sørens yngste bror, Niels Christian, som også har en fortid i ØK, og 
deres fætter, Henrik Fiil.  

Søren og Niels: - Vi har kørt en lang tur hver sommer siden 2014. Desuden kører nogle af os, og til tider alle fire, også 
diverse dagsture på Sjælland. 

Årets store tur var på ti dage, 22–31- maj. I alt ca. 2.600 km, og det er den hidtil længste tur, de har gennemført. ELJ

Mere om drenge-drømmen
og nørdtal for motorcykel-interesserede

Side 12-13

Søren Tousgaard og Niels Holm hilser her, 
24. maj, fra Dolomitterne og eventyret på 
deres motorcykler



Mærkedage - med en hjertelig lykønskning!
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90 år:

80 år:

75 år:

85 år:

05.08

Helge Frederiksen

Skodsborg

helge.skodsborg@gmail.com 

19.07

Peder Danielsen

Allerød

ped.lise@gmail.com  

17.08

Inga Girgris

Valby

fam.girgis@gmail.com 

13.07

Claus Gram-Hanssen

Lynge

clausGH@youmail.dk 

06.07

Frank Stilbo

Vallensbæk

i.f.stilbo@privat.dk  

09.09

Flemming Kolkjær 
Sørensen

Fredericia

kolkjaer.sorensen@mail.dk 

29.07

Jess Thormod Larsen

Hellebæk

jess@larsen-lorentzen.dk  

03.09

Jens Ladegaard

Hørsholm

rikke@ladegaard-
partner.dk  

31.07

Ruth H. Andersen

København

roo_and@yahoo.com  

15.07

Anna Børglum

Frederiksberg

annaborglum@gmail.com 

Nye livsvarige medlemmer:

75 år:

65 år:

60 år:

70 år:

31.08

Henrik Flensborg

Værløse

hfhfic@msn.com 

04.09

Lars Milling

Svendborg

milling@drejo.dk  

22.08

Henrik Steen 
Mortensen

Dyssegård

hsmorten@post12.tele.dk 

23.09

Flemming Hansen

Hillerød

flem-hansen@live.dk 

15.09

Claus Weber 
Gundersen

Hadsund

clausgundersen@gmail.com

23.08

Mogens Slot Knudsen

Aarhus

mogensslotknudsen@
gmail.com 

08.09

Peter Johannes 
Bang

København

peterjbang.pjb@gmail.com 

05.08

Peter Jarnes

Hvidovre

peter.jarnes@mail.dk 

12.09

Lars Stærmose

Odense

larsstaermose@gmail.com
(Fødselsdags-portræt
side 6-7)

15.09

Jean Wissing

Allerød

jtwissing@gmail.com 

09.09

Ole Poul Larsen

København

ole-larsen@mail.tele.dk   

14.07

Birgitte Funch

Frederiksberg

bfunch53@gmail.com 

15.07

Gregers Johansen

Viborg

gj@gjc.dk  

03.07

Jens Andersen

Aalborg

ja@toptier.dk  

14.09

John Magnus 
Lindskog

Frederiksberg

John_lindskog@yahoo.com  

11.09

Pia Bengtsén

Australien

pia.bengtsen@gmail.com 

Yderligere seks medlemmer har registreret sig som livstidsmedlem af ØK 
Klubben. Vi har nu 125 medlemmer på livstid. De seneste er:

• Jørn Hinge, Frederiksberg (Jørn blev livstidsmedlem nr. 120, og i den 
anledning fortæller han om sin baggrund for det her i ØK Bladet side 5)

• Lau Nygaard, Hellerup

• Christian Andersen, Tokyo, Japan

• Lars Ryberg, Frederikssund

• Niels Frederiksen, Dayton, Ohio, USA

• Thomas Christfort, Spanien.

10.08

Birthe Jæchel

Roskilde

jaechel@youmail.dk 

07.07

Geert Bruun

Birkerød

geertbruun@gmail.com 

24.08

Flemming Juhl

Vedbæk

fljuhl@mail.dk 

18.09

Finn Kern

Hellerup

finnkernmail@gmail.com  

13.08

Benny Ljungqvist

Gentofte

ljungqvistbenny@gmail.com   

29.07

Hanna Busch-Møller

Frederiksberg

hanna@
sophieamaliegaarden.dk  
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Nye medlemmer – Hjerteligt velkommen i klubben

Helle Jacobsen, Birkerød. Helle der er født i 
Shanghai i 1945, er datter af ØK-veteran, 
Valdemar Jacobsen der blev udsendt til Shanghai 
1932, Hong Kong 1946, San Fransisco 1947 og 
tilbage til hovedkontoret i København 1953. Han 

forlod ØK i 1956 på grund af sygdom. For en 
længere introduktion af Helles baggrund for at 
ønske medlemskab af ØK Klubben, henvises til 
interview seneste udgave af ØK Bladet, marts 
2023.

Lau Nygaard, Hellerup. Ansat som elev i ØK 
1979 tilknyttet import afdeling A (Kolringen/Black 
Andersen/Bay Andersen). Forlod ØK, 1982. 
Arbejdede derefter i Witco (West Indian Trading 
Co) med salg af landbrugsudstyr i Østafrika og 
Mellemøsten.  Kom tilbage til ØK i 1988, udsendt 
til Hong Kong og Kina med salg af Turn Key 
Projects. Opholdet fik desværre en brat afslutning 
i 1989 pga. massakren på Den Himmelske Freds 

Plads. Forflyttet til Heidelberg Eastern i New York. 
Returnerede 1990 til Danmark til en stilling i 
Dalhoff Larsen & Horneman med ansvar for salg 
af tropisk hårdttræ i Sydeuropa. Var med i DLH's 
bestyrelse i 12 år og var 1999 med til at købe ØK's 
træafdeling. Startede i Timber Team International 
AS 2008 ligeledes med ansvar for salg af tropisk 
hårdttræ i Sydeuropa samt indkøb i Afrika.

Jens-Ole Hansen, Lejre. Startede som radio-
telegrafist på MS Sinaloa, 1967. Påmønstrede i 
Nakskov på skibsværftet og første rejse gik til Sct. 
Thomas, Virgin Islands via Panama kanalen til 
US West Coast og Vancouver. Gjorde efter-
følgende tjeneste på bl.a. MS Kina, MS Pretoria, 
MS Siena, MS Ancona. 1975 som telegrafist på 
MS Ayuthia, der sejlede på rutefarten til Østen, 
mødte Jens-Ole sin hustru Helle. Påmønstrede 
derefter i 1975 MS Ponderosa i Osaka på 

skibsværftet. Sidste ØK-skib blev MS Simba. 
1977 tilknyttet ØK's hyre-regnskabs afdeling som 
regnskabsassistent. 1982-1985 uddannelse som 
Merkonom i Data-behandling på Specialskolerne 
i København og Handelsskolen i Roskilde.
Stoppede i ØK 1987 for at tiltræde en regnskabs-
stilling indenfor kraftværk industrien (bl.a. Kynd-
byværket, Stigsnæsværket, Avedøreværket). Gik 
på pension i 2005 og er stadig aktiv pensionist 
med mange gøremål.

Lars Ryberg, Frederikssund. Lars er ikke ”født” 
ØK mand, men i forbindelse med Mærsk's 
overtagelse af ØK's linjefart i 1993, kom han i nær 
kontakt og blev venner med mange ØK-kollegaer. 
Tilbage i 1997 var han på Marstal Mærsk (MS 

”Arosia”) hvor hele besætningen med undtagelse 
af 1. styrmanden og Lars var ØK besætning. Lars 
håber at møde ex ØK kollegaer gennem sit 
medlemskab af ØK Klubben.

Anton Nissen, Hørsholm, døde, 21. marts, to måneder 
før, han ville være fyldt 85 år, 20. maj. Anton blev ansat i 
ØK 1955 tilknyttet Importafdelingens bogholderi. Han blev 
udsendt til Bangkok filialen 1960, først tilknyttet Oriental 
Machinery Stores, senere administrator i ICI-afdelingen 
og hovedbogholder for Dumex. Han blev overflyttet til 
hovedkontoret i København 1970 hvor han bl.a. var 
hovedbogholder for Bloch & Behrens, Intern Revision, 
Koncernregnskabs-afdelingen og EAC Insurance 
brokers. Anton gik på efterløn fra ØK,1998, og var 
efterfølgende ansat som regnskabschef i et mindre 
forsikringsselskab. Anton Nissen fulgte ØK Klubben tæt 
og var ofte inspirationskilde til historiske indslag i ØK 
Bladet. 

Maskinchef Poul Jacobsen, Nørre Sundby, døde 28. 
december 2022, 81 år. Poul Jacobsen var en meget 
populær maskinchef, og mange ØK-kollegaer mindedes 
ham med at udveksle mange sjove anekdoter. Bl.a. 
skriver Bjarne Karlsen Hansen: ”Kære Poul. Du var et 
dejligt menneske og en god læremester. Jeg mødte dig på 
MS Sinola i 1981, hvor jeg påmønstrede som maskin-
mesteraspirant og du selvfølgelig maskinchef.  Sikken en 
modtagelse, sikke en dejlig læretid ombord sammen med 
dig.  Socialt var der altid knald på – bl.a. var det dig som 
lærte mig at blive glad for country musik. Jeg har aldrig 
glemt den tid og vil altid mindes den tid og dig som det 
menneske du var”.

Sven-Jørgen Højtved Pedersen, Venice, Florida, USA 
døde, 9. maj 2023, nogle få dage inden sin 93-års 
fødselsdag. Sven-Jørgen (eller Store- Sven, som han ofte 
blev kaldt blandt ØK-kollegaer) blev ansat i ØK som 17-
årig i oktober 1947.  

Hans første udsendelse var til Kenya i Østafrika, med 
udstationeringer i Mombasa, Kisumu og Nairobi, hvor han 
ledte ØK’s forretning med opkøb af huder, gede- og 
fåreskind. Herefter blev han chef for Dar es Salam 
kontoret med ansvar for Kompagniets aktiviteter i 
Tanzania. I 1970 returnerede Sven til hovedkontoret, 
tilknyttet Eksportafdelingen som Kontorchef.  I 1975 blev 
han genudsendt, denne gang til Heidelberg Eastern, New 

York, hvor han som Senior Vice President blev en vigtig 
del af ledelsen.

Han blev pensioneret fra Heidelberg Eastern i 1989 og 
flyttede derefter til Florida, hvor han nød sin pensionist 
tilværelse

Dødsfald – Æret være deres minde

EBC + ELJ

Nu 125 medlemmer i ØK Klubben på livstid

Jørn Hinge: - Det er mere end blot sikre, 
jeg ikke glemmer betalingen
Som det fremgår af dagens ØK 
Bladet, side 3, fortsætter det med, at 
medlemmer ønsker betal ing af 
kontingent til ØK Klubben på kr. 3.500 
én gang for alle – altså en livsvarig 
tillidserklæring til klubbens arbejde. 

Ideen med livstids-kontingent blev 
lanceret i 2019, som det fremgår af 
klippet fra ØK Bladets forside, marts 
2019. Og i denne omgang kan vi 
oplyse, at ikke mindre end 125 med-
lemmer af de godt 500 nu er med i 
livstidsgruppen.
 
ØK Klubbens formand, Andy Vels 
Jensen, sagde dog også allerede 
dengang: - Det er sød musik for os, 
når medlemmerne viser os tillid på 
livstid.

Jørn Hinge nr. 120 på livstid

Redaktionen dvæler her ved det 
medlem, der tegnede sig i gruppen 
som nummer 120, Jørn Hinge, 74 
år. Hinge kommenterer: - Jeg skal 
da straks understrege, at det er 
meget praktisk for mig, at afklare 
kontingentet én gang for alle, så 
jeg ikke skal belemre kassereren 
med administration af rykkere, 
hvis det glippede på årsbasis. 
Men der lå nu også mere i det, 
fordi jeg meget gerne vil kvittere 
med tillid til, at ØK Klubben 
fortsat kan drives i bevarelsen 
af ØK-ånden, vi alle holder så 
meget af.

Jørn Hinge har en livslang karriere i 
shipping bag sig efter, det hele gik i 
gang for ham i ØK, 1966. Bl.a. også 
nogle år i Brasilien, hvor han mødte 
sin brasilianske hustru, Valqueria. 
Han havde også nogle meget spæn-
dende år som topchef for det store 
arabiske containerrederi, UASC, som 
han fratrådte, da det var ved at blive 
fusioneret med Hapag-Lloyd. 50 års 
karriere i shipping var dermed slut for 
Hinge. (ØK Bladet kan allerede nu 
bebude, at vi lægger billet ind på at 
bringe et udvidet fødselsdagsportræt 
med Jørn Hinge, når han næste år 
runder 75 år). 

ELJ

Jørn Hinge –  livstidsmedlem nr. 120. 
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meget af.

Jørn Hinge har en livslang karriere i 
shipping bag sig efter, det hele gik i 
gang for ham i ØK, 1966. Bl.a. også 
nogle år i Brasilien, hvor han mødte 
sin brasilianske hustru, Valqueria. 
Han havde også nogle meget spæn-
dende år som topchef for det store 
arabiske containerrederi, UASC, som 
han fratrådte, da det var ved at blive 
fusioneret med Hapag-Lloyd. 50 års 
karriere i shipping var dermed slut for 
Hinge. (ØK Bladet kan allerede nu 
bebude, at vi lægger billet ind på at 
bringe et udvidet fødselsdagsportræt 
med Jørn Hinge, når han næste år 
runder 75 år). 

ELJ

Jørn Hinge –  livstidsmedlem nr. 120. 
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Fødselsdags-portræt: Lars Stærmose, 75 år, tirsdag 12. september 2023

Grethe og Lars Stærmose var med til 
at bryde et ØK-mønster, da de som 
forlovede blev budt til højbords hos 
chefen i Sydafrika, Flemming Mørner, 
sammen med bl.a. Mogens Pagh.

Lars Stærmose – et langt liv med ØK-
udfordringer og derefter. De første år i 
ØK blev han konfronteret med hele 
paletten: Chef for produktion, forsend-
else, merchandise, sælger og til sidst 
produktudvikler i et reklamebureau. 

Lars blev også mønsterbryder i ØK:
- Sig bare til Pagh og frue, at Grethe er min niece

Lars Stærmoses år i Sydafrika er også 
meget sigende om hele familiens liv 
med ØK især senere i Thailand. Lars: - 
8. februar 1973 sad jeg i fly til Durban 

og regnede med, at jeg skulle have et 
let job. Jeg fik ved ankomsten ud-
leveret et program for de næste tre år. 
Programmet gik i sin korthed ud på, at 
jeg skulle opholde mig i alle industri-
ernes afdelinger for at lære, hvordan 
alting foregik. Så i tre år var jeg aktiv 
chef i produktion, forsendelse, mer-
chandise, sælger og til sidst produkt-
udvikler med mellemstation på et 
reklamebureau. 

Et alsidigt grundlag for alt det, Lars og 
hans familie kom til at virke med i ØK.

Skulle oprindelig være læge

Men egentlig skulle Lars have været 
læge. Lars: - Det syntes min far, Erik, 
som ejede en af provinsens største 
malerfirmaer, var en glimrende idé, da 
han dels skrantede med diverse 
sygdomme, dels så også kunne prale 
med, at en af hans sønner skulle 
studere på universitetet. Det var der 
ikke mange i hans omkringskreds, der 
gjorde.

Jeg startede godt nok på noget 
introforløb på SDU i 3.g, men fandt ret 
hurtigt ud af, det var lidt for bogligt for 
mig. Jeg måtte søge mod noget mere 
kommercielt. Min bror var skudt i 
stilling til at overtage forretningen, så 
det var ikke en mulighed, men når det 
ikke kunne blive andet, så skulle jeg 
selvfølgelig have min fremtid i det stør-
ste internationale selskab i Danmark - 
ØK!

Nær tabt pusten i Industri-afdelingen  

Efter endt elevintroduktion ved Gun-
nar Engelmann landede jeg i Industri-
afdelingen, som i den grad tog pusten 
fra mig. Det var der, man koordinerede 
og kontrollerede al ØK´s produktion i 
hele verden - der var meget omfat-
tende dengang. 

I Industriafdelingen var jeg bl.a. elev 
sammen med Henrik de Jonquieres 
og Joachim Buttenschøn, som jeg 
senere arbejdede sammen med i 
Thailand. Mellem soldatertiden og 
professorkurset havde jeg en skøn tid i 
Kirke Hyllinge hos Dansk Fryse 
Tørring, som dengang blev ledet af 
Ejnar Mikkelsen. Ved slutningen af 
professorkurset blev jeg kaldt ind til 

direktør Svend Gønge. Han interes-
serede sig for os elever, og jeg husker, 
at han gik meget op i karakterer ved 
professor-eksamenen. Før sidste 
eksamen kaldte han mig ind på sit lille 
kontor og sagde, nu går du op og får 
den højeste karakter. Jeg sagde ”yes 
sir” og kunne heldigvis melde positivt 
tilbage.

1975-76 var ØK i gang med at købe en 
vegetabilsk oliefabrik i Brasilien, og 
det var planen, at jeg skulle derover, 
men da billetten skulle købes gik 
handelen i vasken, og der stod ØK/jeg 
og Grethe og sagde - hva’ nu? Men 
efter en ekstra lang hjemmeferie, blev 
det til, at man kunne godt bruge en 
industrimand i Bangkok, da tiden var til 
lokal produktion. Mange af ØK’s 
agenturer var nu blevet så store og 
givende, at der var en fare for, at 
producenterne selv ville køre forret-
ningen. Det var en meget spændende 
tid, og der blev da også lavet joint 
ventures med ICI og Bergsøe. Da vi 
ankom var Klaus Rahbek Thomsen 
filialbestyrer, men blev kort efter afløst 
af Carsten Dencker Nielsen, som 
virkelig fik fyret godt op under de 
industrielle kedler. Det gik rigtig godt 
for EAC Thailand på det tidspunkt. I 
1980 kom det lidt som en overrask-

else, at vi nu, en familie på tre, skulle til 
Kota Kinabalu, da filialbestyreren der, 
Erik Bach, skulle hjemover. 

Så kom divisionerne

ØK var nu blevet opdelt i divisioner, 
således at lokale aktiviteter skulle 
rapportere til København direkte, 
hvilket selvfølgelig tog lidt af glansen 
af filialbestyrerposten. Jeg fik en 
filialbestyrer post i udsigt, men de 
facto blev jeg General Manager. Men 
det kom aldrig rigtig til at spille med 
divisionscheferne i Kuala Lumpur. Når 
det gik godt, var det divisionschefens 
ære, men når det gik skidt var det filial-
bestyr/General Managerens skyld.

I Thailand, 1982, skulle vores bly-
smelter joint venture med PB&S, 
bygges, men desværre blev Gert 
Norman Larsen, som skulle stå for 
byggeriet og lede det siden hen, syg. 
Eftersom det var mig, der havde lavet 
projektet, blev jeg kaldt tilbage til 
Thailand for at fuldføre det. Fabrikken, 
120 km nord for Bangkok, blev senere 
overtaget af min gode ven og produk-
tionschef, Ole Freudendal.

Optimistiske år med Dencker

I Bangkok ønskede Per Rosenfeldt at 
returnere til Danmark, og jeg blev den 
nye Company Secretary med samme 
ansvar og beføjelser dog ikke samme 
løn.  Men jeg fik dermed indblik i alt, 
der foregik – det var jo ikke så lidt. Jeg 
havde mange gode år med Carsten 
Dencker Nielsen. Vi var optimistiske 
og håbede, skuden kunne vende, der 
var jo kloge hoveder ved roret - troede 
vi.

Efter næsten 14 år ad to omgange i 
Thailand, begyndte jeg at lade sive, 
jeg godt kunne tænke mig luftfor-
andring. Jeg fik en henvendelse fra 
David Vander, om jeg kunne tænke 
mig at blive hans afløser som Mana-
ging Director for EAC Insurance i 
London. Jeg mente, at der nu var gode 
chancer for, at ØK overlevede og 
sagde ja. 

Efter ankomst i 1991 tog jeg en 2-årig 
fuldtids diplomuddannelse på Char-
tered Institute of Insurance, hvorefter 
det skulle have udmøntet sig, men, 
som vi ved, gik det helt galt med 
Kompagniet, som i utrolig hast solgte 
ud af guldæggene inklusive hele vores 
shipping forretning for at tilfredsstille 
kreditorerne. 

Det betød selvfølgelig at en corporate 
koncernstillings underlag smuldrede 
væk, og jeg blev overflødig på dagen 
for mit 25 års jubilæum. Drømmen om 
at blive pensioneret i UK var bristet..

Det skal nævnes, at mange blev smidt 
ud med badevandet på det tidspunkt i 
Seven Oaks. Vi er nogle stykker fra 
den tid som stadig mødes en gang om 
året og hælder vand ud af ørerne. Men 
- som man siger - når én dør lukkes, 
åbnes en anden.

Jeg tog grusomt fejl

Familien besluttede at returnere til DK. 
Preben Glahnson, som jeg kendte fra 
projekttiden, tilbød mig dog en transfer 
til Tanzania, som jeg takkede pænt nej 
tak til. Det skulle heller ikke være 

noget problem at få et godt job i DK. 
Men der tog jeg noget så grusomt fejl. 
Jeg blev mødt med den værste nepo-
tisme, jeg nogensinde har oplevet, når 
jeg søgte og kom til samtale. Et af de 
værste spørgsmål var, om jeg i mit 
netværk havde kontakt til direktører i 
andre end ØK kendte danske firmaer. 
Nej det var ikke nok at have et CV, som 
sagde sparto til de flestes. På topplan 
hyrede man åbenbart helst dem, der 
kendte nogen. Det var noget af en 
nedtur.

Men efter næsten et år (1995) blev jeg 
ansat i H.J Hansen Genvindings Indu-
stri A/S i Odense, som Area Manager 
Far East, hvor jeg skulle sælge kobber 
og aluminium til den hurtigt voksende 
industri på de kanter, især i Kina. Efter 
tre år, havde jeg fået nok og fik job i en 
mellemstor virksomhed på Fyn som 
Sales Manager, hvor jeg opbyggede 
et netværk af agenter i Europa og USA 
for rengøringsmaskiner til fødevare-
industrien (KEN Hygiene Systems 
A/S). Inden min pension havde jeg 
nogle gode år på Tietgen Business 
School i Odense, hvor jeg underviste i 
erhvervsøkonomi, salg og marketing. 

Nu nyder vi have og sommerhus, 
læsning og ikke mindst at være fri for 
dumsmarte ledere.

Fødselsdagen fejres med familie og 
venner med brunch på Brobyværk 
Kro, hvor jeg som ansat i KEN har 
spist mange frokoster med kunder fra 
nær og fjern.

Lars Stærmose og fru Grethe har fulgt 
en eventyrlig, bred verdensomspæn-
dende karriere i ØK og indtil, det gik så 
grueligt galt for Kompagniet, så han 
derefter måtte finde nye veje. Men de 
var også mønsterbrydere i den vel-
kendte ”ØK-lov” om kærester/koner i 
den tidlige karriere. Vi skal i den 
sammenhæng til Sydafrika, februar 
1973, hvor Lars var udsendt til Natal 
Oil & Soap Industries Ltd. under 
ledelse af direktør, Flemming Mørner. 

- Mørner og jeg havde nemlig under 
bordet aftalt, at min kæreste, Grethe, 
godt måtte komme til Sydafrika på 
denne første tur, fortæller Lars. Til et 
aftenselskab hos Mørner i forbindelse 
med Mogens Paghs og frues besøg, 
kom jeg dog alene uden Grethe. 
Mørner spurgte, hvor Grethe var? 
Hjemme lød svaret, men han kom-
menterede straks: - Du kommer ikke 
ind, før du har hentet hende, og hvis 
hr. og fru Pagh spørger, hvem hun er, 
skal du bare sige, at hun er min niece. 
Og sådan blev det uden problemer – 
et navnkundigt ØK-mønster var brudt. 

ELJ

Stærmose-citater: Drømmejob - hygge - blandet landhandel
”Bangkok var en kær station for mange rejsende i 
Østen. Så at sige hele den kongelige familie besøgte 
ØK, mens vi var der. Vi kom tæt på de kongelige og 
andre VIP´er. Vi havde efter ønske om Thai retter, 
H.H. Prins Georg hjemme hos os til middag, fordi 
vores kok var velkendt for sin gode mad”.

”Familien havde mange fantastiske oplevelser med 
ØK. Gode forhold, mange gode venner, godt 
sammenhold også med lokale. 15 minutter til 
arbejde, samme tid til strand med speedbåd og til 
golfklub. Det vi nok husker bedst var turene med 
vennerne til de omkringliggende øer med vandski og 
snorkling på koralrevene. Bent Mortensen og familie 
er sikkert enige”.

”1980 kom det lidt som en overraskelse, at vi nu - en 
familie på tre - skulle til Kota Kinabalu, da filial-
bestyreren der, Erik Bach skulle hjemover. EAC 
Østmalaysia bestod af staterne Sabah, Sarawak og 
sultanatet Brunei. Nord Borneo var på daværende 
tidspunkt relativt primitivt men i god vækst. EAC 
Østmalysia havde de samme agenturer som EAC 
Vestmalaysia, John Deere grøn og gul linje, Vespa, 
Kawasaki motorcykler, Agfa industielle film, 
Heidelberg trykkerimaskiner, Dumex, Carlsberg, 
Kelvinator køleskabe, NEC audio udstyr m.m. 
Filialbestyreren var også medlem af River Estates 
Sdn.Berhads bestyrelse samt honorær, dansk 
konsul. Noget af en blandet landhandel”.
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Fødselsdags-portræt: Lars Stærmose, 75 år, tirsdag 12. september 2023

Grethe og Lars Stærmose var med til 
at bryde et ØK-mønster, da de som 
forlovede blev budt til højbords hos 
chefen i Sydafrika, Flemming Mørner, 
sammen med bl.a. Mogens Pagh.

Lars Stærmose – et langt liv med ØK-
udfordringer og derefter. De første år i 
ØK blev han konfronteret med hele 
paletten: Chef for produktion, forsend-
else, merchandise, sælger og til sidst 
produktudvikler i et reklamebureau. 

Lars blev også mønsterbryder i ØK:
- Sig bare til Pagh og frue, at Grethe er min niece

Lars Stærmoses år i Sydafrika er også 
meget sigende om hele familiens liv 
med ØK især senere i Thailand. Lars: - 
8. februar 1973 sad jeg i fly til Durban 

og regnede med, at jeg skulle have et 
let job. Jeg fik ved ankomsten ud-
leveret et program for de næste tre år. 
Programmet gik i sin korthed ud på, at 
jeg skulle opholde mig i alle industri-
ernes afdelinger for at lære, hvordan 
alting foregik. Så i tre år var jeg aktiv 
chef i produktion, forsendelse, mer-
chandise, sælger og til sidst produkt-
udvikler med mellemstation på et 
reklamebureau. 

Et alsidigt grundlag for alt det, Lars og 
hans familie kom til at virke med i ØK.

Skulle oprindelig være læge

Men egentlig skulle Lars have været 
læge. Lars: - Det syntes min far, Erik, 
som ejede en af provinsens største 
malerfirmaer, var en glimrende idé, da 
han dels skrantede med diverse 
sygdomme, dels så også kunne prale 
med, at en af hans sønner skulle 
studere på universitetet. Det var der 
ikke mange i hans omkringskreds, der 
gjorde.

Jeg startede godt nok på noget 
introforløb på SDU i 3.g, men fandt ret 
hurtigt ud af, det var lidt for bogligt for 
mig. Jeg måtte søge mod noget mere 
kommercielt. Min bror var skudt i 
stilling til at overtage forretningen, så 
det var ikke en mulighed, men når det 
ikke kunne blive andet, så skulle jeg 
selvfølgelig have min fremtid i det stør-
ste internationale selskab i Danmark - 
ØK!

Nær tabt pusten i Industri-afdelingen  

Efter endt elevintroduktion ved Gun-
nar Engelmann landede jeg i Industri-
afdelingen, som i den grad tog pusten 
fra mig. Det var der, man koordinerede 
og kontrollerede al ØK´s produktion i 
hele verden - der var meget omfat-
tende dengang. 

I Industriafdelingen var jeg bl.a. elev 
sammen med Henrik de Jonquieres 
og Joachim Buttenschøn, som jeg 
senere arbejdede sammen med i 
Thailand. Mellem soldatertiden og 
professorkurset havde jeg en skøn tid i 
Kirke Hyllinge hos Dansk Fryse 
Tørring, som dengang blev ledet af 
Ejnar Mikkelsen. Ved slutningen af 
professorkurset blev jeg kaldt ind til 

direktør Svend Gønge. Han interes-
serede sig for os elever, og jeg husker, 
at han gik meget op i karakterer ved 
professor-eksamenen. Før sidste 
eksamen kaldte han mig ind på sit lille 
kontor og sagde, nu går du op og får 
den højeste karakter. Jeg sagde ”yes 
sir” og kunne heldigvis melde positivt 
tilbage.

1975-76 var ØK i gang med at købe en 
vegetabilsk oliefabrik i Brasilien, og 
det var planen, at jeg skulle derover, 
men da billetten skulle købes gik 
handelen i vasken, og der stod ØK/jeg 
og Grethe og sagde - hva’ nu? Men 
efter en ekstra lang hjemmeferie, blev 
det til, at man kunne godt bruge en 
industrimand i Bangkok, da tiden var til 
lokal produktion. Mange af ØK’s 
agenturer var nu blevet så store og 
givende, at der var en fare for, at 
producenterne selv ville køre forret-
ningen. Det var en meget spændende 
tid, og der blev da også lavet joint 
ventures med ICI og Bergsøe. Da vi 
ankom var Klaus Rahbek Thomsen 
filialbestyrer, men blev kort efter afløst 
af Carsten Dencker Nielsen, som 
virkelig fik fyret godt op under de 
industrielle kedler. Det gik rigtig godt 
for EAC Thailand på det tidspunkt. I 
1980 kom det lidt som en overrask-

else, at vi nu, en familie på tre, skulle til 
Kota Kinabalu, da filialbestyreren der, 
Erik Bach, skulle hjemover. 

Så kom divisionerne

ØK var nu blevet opdelt i divisioner, 
således at lokale aktiviteter skulle 
rapportere til København direkte, 
hvilket selvfølgelig tog lidt af glansen 
af filialbestyrerposten. Jeg fik en 
filialbestyrer post i udsigt, men de 
facto blev jeg General Manager. Men 
det kom aldrig rigtig til at spille med 
divisionscheferne i Kuala Lumpur. Når 
det gik godt, var det divisionschefens 
ære, men når det gik skidt var det filial-
bestyr/General Managerens skyld.

I Thailand, 1982, skulle vores bly-
smelter joint venture med PB&S, 
bygges, men desværre blev Gert 
Norman Larsen, som skulle stå for 
byggeriet og lede det siden hen, syg. 
Eftersom det var mig, der havde lavet 
projektet, blev jeg kaldt tilbage til 
Thailand for at fuldføre det. Fabrikken, 
120 km nord for Bangkok, blev senere 
overtaget af min gode ven og produk-
tionschef, Ole Freudendal.

Optimistiske år med Dencker

I Bangkok ønskede Per Rosenfeldt at 
returnere til Danmark, og jeg blev den 
nye Company Secretary med samme 
ansvar og beføjelser dog ikke samme 
løn.  Men jeg fik dermed indblik i alt, 
der foregik – det var jo ikke så lidt. Jeg 
havde mange gode år med Carsten 
Dencker Nielsen. Vi var optimistiske 
og håbede, skuden kunne vende, der 
var jo kloge hoveder ved roret - troede 
vi.

Efter næsten 14 år ad to omgange i 
Thailand, begyndte jeg at lade sive, 
jeg godt kunne tænke mig luftfor-
andring. Jeg fik en henvendelse fra 
David Vander, om jeg kunne tænke 
mig at blive hans afløser som Mana-
ging Director for EAC Insurance i 
London. Jeg mente, at der nu var gode 
chancer for, at ØK overlevede og 
sagde ja. 

Efter ankomst i 1991 tog jeg en 2-årig 
fuldtids diplomuddannelse på Char-
tered Institute of Insurance, hvorefter 
det skulle have udmøntet sig, men, 
som vi ved, gik det helt galt med 
Kompagniet, som i utrolig hast solgte 
ud af guldæggene inklusive hele vores 
shipping forretning for at tilfredsstille 
kreditorerne. 

Det betød selvfølgelig at en corporate 
koncernstillings underlag smuldrede 
væk, og jeg blev overflødig på dagen 
for mit 25 års jubilæum. Drømmen om 
at blive pensioneret i UK var bristet..

Det skal nævnes, at mange blev smidt 
ud med badevandet på det tidspunkt i 
Seven Oaks. Vi er nogle stykker fra 
den tid som stadig mødes en gang om 
året og hælder vand ud af ørerne. Men 
- som man siger - når én dør lukkes, 
åbnes en anden.

Jeg tog grusomt fejl

Familien besluttede at returnere til DK. 
Preben Glahnson, som jeg kendte fra 
projekttiden, tilbød mig dog en transfer 
til Tanzania, som jeg takkede pænt nej 
tak til. Det skulle heller ikke være 

noget problem at få et godt job i DK. 
Men der tog jeg noget så grusomt fejl. 
Jeg blev mødt med den værste nepo-
tisme, jeg nogensinde har oplevet, når 
jeg søgte og kom til samtale. Et af de 
værste spørgsmål var, om jeg i mit 
netværk havde kontakt til direktører i 
andre end ØK kendte danske firmaer. 
Nej det var ikke nok at have et CV, som 
sagde sparto til de flestes. På topplan 
hyrede man åbenbart helst dem, der 
kendte nogen. Det var noget af en 
nedtur.

Men efter næsten et år (1995) blev jeg 
ansat i H.J Hansen Genvindings Indu-
stri A/S i Odense, som Area Manager 
Far East, hvor jeg skulle sælge kobber 
og aluminium til den hurtigt voksende 
industri på de kanter, især i Kina. Efter 
tre år, havde jeg fået nok og fik job i en 
mellemstor virksomhed på Fyn som 
Sales Manager, hvor jeg opbyggede 
et netværk af agenter i Europa og USA 
for rengøringsmaskiner til fødevare-
industrien (KEN Hygiene Systems 
A/S). Inden min pension havde jeg 
nogle gode år på Tietgen Business 
School i Odense, hvor jeg underviste i 
erhvervsøkonomi, salg og marketing. 

Nu nyder vi have og sommerhus, 
læsning og ikke mindst at være fri for 
dumsmarte ledere.

Fødselsdagen fejres med familie og 
venner med brunch på Brobyværk 
Kro, hvor jeg som ansat i KEN har 
spist mange frokoster med kunder fra 
nær og fjern.

Lars Stærmose og fru Grethe har fulgt 
en eventyrlig, bred verdensomspæn-
dende karriere i ØK og indtil, det gik så 
grueligt galt for Kompagniet, så han 
derefter måtte finde nye veje. Men de 
var også mønsterbrydere i den vel-
kendte ”ØK-lov” om kærester/koner i 
den tidlige karriere. Vi skal i den 
sammenhæng til Sydafrika, februar 
1973, hvor Lars var udsendt til Natal 
Oil & Soap Industries Ltd. under 
ledelse af direktør, Flemming Mørner. 

- Mørner og jeg havde nemlig under 
bordet aftalt, at min kæreste, Grethe, 
godt måtte komme til Sydafrika på 
denne første tur, fortæller Lars. Til et 
aftenselskab hos Mørner i forbindelse 
med Mogens Paghs og frues besøg, 
kom jeg dog alene uden Grethe. 
Mørner spurgte, hvor Grethe var? 
Hjemme lød svaret, men han kom-
menterede straks: - Du kommer ikke 
ind, før du har hentet hende, og hvis 
hr. og fru Pagh spørger, hvem hun er, 
skal du bare sige, at hun er min niece. 
Og sådan blev det uden problemer – 
et navnkundigt ØK-mønster var brudt. 

ELJ

Stærmose-citater: Drømmejob - hygge - blandet landhandel
”Bangkok var en kær station for mange rejsende i 
Østen. Så at sige hele den kongelige familie besøgte 
ØK, mens vi var der. Vi kom tæt på de kongelige og 
andre VIP´er. Vi havde efter ønske om Thai retter, 
H.H. Prins Georg hjemme hos os til middag, fordi 
vores kok var velkendt for sin gode mad”.

”Familien havde mange fantastiske oplevelser med 
ØK. Gode forhold, mange gode venner, godt 
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ØK Klubbens generalforsamling, Asia House 20. april 2023

Genvalg – Fællessang - Thai-buffet – Bred snak – Maria æresmedlem

1. Aktivitetsudvalgets salg af vin og andet godt var 
for første gang placeret i et sidelokale (Denckers 
tidligere kontor), og det var en god, overskuelig 
løsning. Her er Niels Peder Veje, til venstre, og 
Peter J. Bang ved at gøre baren klar.

2. Formand Andy Vels Jensen koncentrerer sig, 
inden han aflægger beretning og regnskab for 
2022. Her kunne han oplyse, at der ved udgangen 
af 2022 var 517 medlemmer i klubben - et fald fra 

året før på godt en snes medlemmer. Beretning og 
regnskab blev godkendt uden kommentarer. 
Nyvalg til bestyrelsen gik også glat igennem: Andy 
Vels Jensen, Jens Bjergmose, Niels P. Veje og 
Torben Nielsen. Øvrige bestyrelse, Pia Wind, Erik 
Ljunggren, Erik Bøgh Christensen og Søren 
Tousgaard var ikke på valg.

3. Kate Olsen og Ole J. Mohrsen var blandt de første 
af næsten 90 deltagere til at sikre sig gode pladser.

ØK Bladet gengiver her ØK Klubbens generalforsamling, 20. april, med diverse foto fra de gode timer i Asia 
House.

4. Maria O. M. Jensen ønskede at trække sig fra 
bestyrelsen efter mange, mange gode år. 
Bestyrelsen har naturligvis besluttet, at Maria skal 
være æresmedlem af ØK Klubben, og diplomet 
var klar til hende. Men desværre måtte Maria 
melde forfald kort før generalforsamlingen på 
grund af sygdom, så diplomet først senere kan 
overrækkes til hende.  

5. Mette Lethen og Gorm Bülow bød igen op til 
underholdning og fællessang – samt god anled-
ning til dialog blandt medlemmerne.

6. Generalforsamlingen blev et nyt tilløbsstykke i 
Asia House med næsten 90 deltagere. 

7. Se her til højre: Vores gode hidtidige, klub-
hovmester, Kaj Runchel, ønsker nu at lade andre 
kræfter komme til (denne aften Min Thai), så Kaj 
nu sammen med Britha kan tage aktivt del i 
menuen som gæst. ”Det er bare dejligt at lade sig 
servicere”, som Kaj udtrykte det.  

1 2 3 4

5 6 7

Foto: Kerstin Jacobsen, 
Salma Nawaz og Erik Ljunggren

ELJ
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ØK på St. Thomas

ØK-stilen var bredt verdensomspæn-
dende navnkundig – men ofte er det 
destinationer som Holbergsgade og 
Asia House i København eller Bang-
kok samt Asien i øvrigt, vi hæger om i 
ØK Bladet. Nu er der også godt nyt 
omkring ØK-rammerne i WICO-regi 
på St. Thomas og Virgin Islands i 
øvrigt. 

Medlem af ØK Klubben, Preben Skøtt, 
er nemlig kommet i besiddelse af klip 
fra Virgin Islands Daily News, fra 
december 2022, hvor man kan læse, 
at der skal opføres et nyt hotel på 
Vestindisk Kompagni/West Indian 
Company's (WICO) gamle havne-
område fra 1916, og at der er fundet ny 
anvendelse for det tidligere WICO 
hovedkontor i Long Bay på St. 
Thomas.

Udvikling af WICO-faciliteter

Preben fortsætter: - Bladet fortæller 
om status på nogle af de gamle WICO 
faciliteter på St. Thomas.  Ved salget 
af WICO til U.S.V.I. Government i juni 
1993, overgik driften af det oprindelige 
WICO inklusiv kajanlæg, land og 
bygninger til V.I. Port Authority.  V.I. 
Port Authority solgte imidlertid kort tid 
efter land og bygninger videre til V.I. 
GERS (Government Employees' Re-
tirement System) som en investering 
for dem i fast ejendom.

GERS har siden forvaltet administra-
tionen af land og bygninger på 
området, som det gamle WICO 
hovedkontor, en shopping arkade og 
dele af kajområdet, hvor der bl.a. lå 
nogle gamle pakhuse fra dengang, 
man stadig havde fragtskibe som 

anløb St. Thomas med bl.a. stykgods. 
Af artiklen fremgår det også, at et af de 
gamle pakhuse er ved at blive revet 
ned, og på grunden skal der opføres et 
Hampton Suites hotel med 125 
værelser for Hilton Gruppen.  

Kulturelt center

Men et par linier længere nede i 
artiklen læser man, at i det gamle 
WICO hovedkontor – der er billede af 
kontoret i artiklen – planlægges der 
indrettet et V.I. Cultural Center, som 
skal operere under V.I. Historical 
Trust, der i dag har et lille museum i 
centrum af Charlotte Amalie i Raadets 
Gade.

Preben Skøtt kommenterer videre, at 
det for en tidligere WICO medar-
bejder, er glædeligt at læse, der 

Preben Skøtt - var aktiv for ØK på St. 
Thomas og St. Croix fra 1968-1972. 
De sidste år sammen med sin hustru, 
Elsebeth. Deres ØK-karriere fortsatte 
otte år i Indonesien, derefter til Genoa, 
Italien, som filialbestyrer for 'ØK-
relaterede selskaber i Italien', bl.a. 
Genoa Trade (Piaggio og Olivetti), 
Plumrose Italien, og shipping aktivi-
teter i SIAMAR, med base i Genoa. 
Godt to år senere, i forbindelse med er 
en reorganisering af ØK's organisa-
tion i Italien, forlod Preben ØK, og 
familien rejste tilbage til Danmark, 

hvor han blev ansat som eksport-
direktør i Vest Indisk Handels-
kompagni, Søborg - WITCO (grund-
lagt i 1906 og ingen forbindelse til eller 
med Det Vest Indiske Kompagni - 
DVK).  I 1985 blev Preben Skøtt ansat 
i Nordisk Gentofte, som fusionerede 
med Novo Industri i 1989 til   Novo 
Nordisk.  Preben var de følgende 32 
år ansat i Novo Nordisk i forskellige 
stillinger i firmaets verdensomspæn-
dende organisation, mest udenfor 
Danmark.  

Denne artikel i VI Daily News, december 2022, har foranlediget Preben Skøtt til at bidrage med spændende nyt 
til ØK Bladet baseret på hans egen og fru Elsebeth herlige tid med bl.a. WICO og ØK. Preben modtog artiklen fra 
en bekendt, Annelise Pedersen, som har boet og arbejdet på St. Thomas og St. Croix siden 1967. Hun er kendt af 
de fleste ØK folk udstationeret  på St. Thomas.

OBS: Hele starten af DVK er fint beskrevet 
i Martin Jes Iversens ØK-værk, 
UDSYN: ØK – DANMARK - VERDEN, fra side 162

endelig er fundet en fornuftig anven-
delse for det gamle hovedkontor, som 
har stået ubenyttet hen siden salget af 
WICO i 1993. Bygningen er løbende 
over årene blevet vedligeholdt og står i 
dag i rimelig stand set udefra. WICO´s 
hovedkontor blev efter salget i 
'90'erne flyttet ned på kajen i det 
gamle Havnekontor, som ved ombyg-
ning var udvidet ganske betydeligt.  
Det oprindelige Havnekontor var af 
nyere dato og væsentlig bedre egnet 
som kontor for WICO's skibs- og 
handels-aktiviteter end det gamle 
Hovedkontor.

Fjernt fra datidens slaveri

Den aktuelle film, Viften samt DR2 har 
for kort tid siden bragt en række 
indslag om den danske rolle i 1600-
tallets slave-produktion af sukker. I 
den forbindelse er det vel berettiget at 
nævne, ØK/WICO intet havde med 
datidens slavehandel og sukker-
plantager at gøre.

Preben Skøtt: - Det er en almindelig 
misforståelse, at ØK´s Vestindisk 
Kompagni bliver forvekslet med de 
gamle 'West Indian Trading firmaer', 
startet i 1600'tallene.  WICO/DVK blev 

startet på foranledning af H.N Ander-
sen. Aktietegningen startede i oktober 
1902, men aktiekapitalen blev ikke 
fuldt tegnet, og firmaet blev først en 
realitet 1912. Ved etableringen over-
tog DVK alle ØK's aktiviteter på St. 
Thomas og etablerede sig i Long Bay 
med en 99 års koncession på området 
i bugten. Bygning af kajanlæg startede 
i 1915, og nåede ikke at blive færdig-
gjort før øerne blev overdraget til USA.

Der er et helt kapitel i overdragelses-
traktaten fra 1917, som omhandler 
DVK og firmaets fremtidige rettig-
heder under 'the US flag'. 

ØK´s WICO-stil fortsætter på St. Thomas

Der var stil over ØK og WICO (The West Indian Company 
Ltd., St. Thomas/Virgin Islands) med denne administrations-
bygning som udgangspunkt. Ejendommen er stadig flot 
vedligeholdt, og den får heldigvis en central rolle også 
fremover.

St. Thomas

Charlotte Amalie

Havensight

ELJ

ØK Bladet modtager fortsat med glæde mange hilsner fra 
medlemmer, der støder på ØK-minder Verden over. Som her på 
billedet Thomas Udesen, der i e-mail til redaktionen hilser fra sin 
nuværende base i Düsseldorf og skriver: - Så fandt jeg den! Jeg 
kom forbi denne stolte ScanDutch container i Machame, 
Tanzania, da jeg var på en vandretur til toppen af Kilimanjaro. På 
trods af containerens høje alder, har den det godt og venter 
tålmodigt på en kærlig hånd og lidt maling. 

Thomas fortæller videre, at han var på drengetur i Tanzania i 
forlængelse af en aftale ved en julefrokost om at bestige et bjerg, 
når man runder de 50 år (det skete for ham 25. februar sidste år), 
og han fik fripas til drenge-turen af familien...

Thomas var selv udstationeret i Ghana for ØK, 1995-1997, og 
det var faktisk også der, han mødte sin  japanske frue. Hele 
familien var i øvrigt i år på påskeferie i Ghana, så børnene fik 
indsigt i, hvor det hele startede for familien.

ELJ

Udesen: - Så fandt jeg den!
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Søren og Niels på MC-eventyr

Vi er flere i ØK Klubben, som ofte 
glæder os over, at Søren Tousgaard 
fra aktivitetsudvalget altid udstråler 
glæde og forventning også i den 
mørkeste, kolde tid. Søren er godt 
nok, som vi ved, gennemgående opti-
mist med baggrund i en god ØK-
karriere og -familie. Men der står også 
en motorcykel bag samt hans arbejde 
med at arrangere sommerens tur på 
sin BMW MC sammen med venner. 
(Se også forsiden ØK Bladet).

Søren Tousgaard fortæller: - Vi er fire, 
som har kørt en tur på vores motor-
cykler hver sommer siden 2014. Det er 
ud over mig selv, ØK-kollega Niels 
Holm og min yngste bror, Niels Chris-
tian, og en af mine fætre, Henrik Fiil, 
som har nogle fælles bekendte med 
Niels Holm på Bornholm. Lillebror, 
Niels Christian, har også ØK-rod, da 
han startede for ØK i Nakskov 1982. 
Efter uddannelse til maskinist sejlede 
han som aspirant på Paranagua, 
Pattaya, Lalandia, Meonia og sluttede 
som 3. mester på Elsam Jylland og 
Meonia, inden han gik i land 1989.

Alle på BMW 1200/1250 CC

Vi kører alle på BMW. 1200/1250 CC.  
Niels Holm og jeg på 'Touring'-
modellen (R1200RT). Min bror kører 
på en 'semi-offroad' type (R1250GS), 
og min fætter kører på en 'Sports-
tourer' (R1200ST). Det er min tredje 

BMW, jeg købte den første i 2004.   

Niels Holm havde MC, da han var 'ung 
og grøn' på Bornholm.  Han købte sin 
første BMW – en brugt lidt ældre 
model i 2014. Efter den første som-
mertur i 2014, bestemte han sig for, at 
det skulle være en mere moderne og 
ny BMW, og købte i 2015 den MC, han 
stadig kører på. For et par år siden 
købte han så en BMW mere, R1250R. 
Men det er 2015 Touring-modellen, 
som bliver brugt på sommerturene.   
Niels talte så positivt om sin R1200RT, 
at jeg blev nødt til' at bytte min 2008 
R1200GS ud med en ny R1200RT i 
2016. Ingen af os har nogensinde 
fortrudt, vi købte denne Touring-
model.

Årets tur

Årets tur startede 22. maj og sluttede 
31. maj – altså ti dage, og det er den 
længste tur, vi har været på. Turens 
første dag gik via Rødby-Puttgarden til 
Hamburg, hvor vi kørte MC'erne om-
bord på AutoZug til Innsbruck.

Næste dag gik turen over Brenner-
passet til Norditalien, derefter østpå til 
Dolomitterne. Videre østpå op til de 
østrigske alper. Lidt 'kryds & tværs' op 
igennem det østlige Østrig, og på dag 
5 krydsede vi Donau og videre ind i det 
sydvestlige Tjekkiet. Vi overnattede to 
dage i den smukke Tjekkiske by, 

Český Krumlov, hvor vi den ene dag 
kørte tur til České Budějovice (”Home 
of the original Budweiser”), samt 
igennem nogle smukke landsbyer.

Dag 7 og 8 gik turene på den tjekkiske 
side af grænsen til Tyskland. Dag 9 
kørte vi østen om Dresden op mod 
den sydøstlige ringvej omkring Berlin.  
Den sidste dag var motorvej op til 
Rostock, og videre fra Gedser til 
København. Totalt ca. 2600km fra og 
til København. 

Det ville pigerne ikke vælge….

Vi overnatter på små hoteller, ofte 
booket i forvejen. I de fleste tilfælde 
har vi delt værelse '2 og 2', men vi har 
også haft 4-personers værelser.

Frokost, når vi har kørt i Norge, er 
oftest en sandwich fra en benzin-
station. Hvorimod der er større udvalg, 
når vi har kørt i Tyskland og Syd-
europa.  Det er jo en 'drengetur' – og i 
mange tilfælde ville vores fruer, hvis 
de var med, IKKE have valgt samme 
restauranter og hoteller. Det vigtigste 
lige efter en dags køretur er en kold øl 
og et brusebad. Derefter en drink eller 
to inden aftensmaden.

GPS´en viser vej – næsten altd

Vi kører alle med GPS på vores MC'er. 
Turene, som alle følger små veje, når 
det er muligt, er lavet over vinteren/ 

tidlig forår på et 'GPS Route Planning 
programme' på en PC.  En del tid bliver 
brugt på at finde gode og interessante 
veje. Det er primært Søren, som finder 
ruterne til godkendelse og yderligere 
inspiration hos de tre tur-kolleger, 
inden det bliver overført endeligt til 
GPS'erne.  Der kan naturligvis afviges, 
når vi 'står midt i det derude, og vejret 
muligvis ikke er det bedste osv.

*'***

ØK Bladet kan ligefrem høre alle tur-
vennerne i samlet kor: - Vi er alle 
dejligt frie på ruten…!

Forventning og glæde, når det er koldt og mørkt: - Så ser vi frem til MC-sæsonen

• Niels startede i Skibsbogholderiet 1974 og Søren i 
Skibsafdelingen 1975. Ud over at mødes 
jobmæssigt i bogholderiet, mødtes de meget ofte i 
ØK Roklub i sommeren 1975.

• Niels kom til Hong Kong 1978, og Søren stødte til 
der 1979. Ud over at mødes mange interessante 
steder, var de også begge aktive i Royal Hong 
Kong Yacht Club's ro-afdeling, hvor de roede en del 
sammen.

• Niels blev i Hong Kong og derefter i fire andre lande 
i Asien, mens Søren flyttede til Bangkok 1982, 
Stockholm 1984, Pasadena og LA 1988, og 
sluttede for ØK i Bangkok 1989-1993. Derefter 
Japan, Oslo, Sydney og Stockholm. 

• De mødtes dog relativt ofte, ikke mindst under 
hjemmeferierne næsten hvert år. De flyttede 
begge, med de respektive fruer til København i 
begyndelsen af 2020.

• 2014: Via Hartzen og Schwarzwald til Alsace.

• 2015: Med Autozug fra Hamburg til München. 
Køretur i Østrig og primært i Norditalien tilbage til 
München.

• 2016: Gennem det østlige Tyskland til grænse-
området i Polen og Tjekkiet, ned til det sydøstlige 
Tjekkiet, og det østlige Tyskland.

• 2017: Stockholm (hvor Søren boede), rundture 
omkring Stockholm, over til Ålandsøerne, videre til 
Åbo (Turku) og Helsingfors, færge til Tallinn.

• 2018: Autozug fra Hamburg til grænsen, til nordlige 
Italien (Gardasøen), Verona og Autozug til 
Hamburg.

• 2019: Tur omkring Gøteborg, derefter rundt i 
Norge. Færge fra Kristiansand til Hirtshals.

• 2020: ”Corona-året !”.  Fra København via Fyn, Als, 
Sønderjylland, Vestjylland, Skagen og til Sørens 
sommerhus i Østjylland.  Tur omkring Mariager 
Fjord. 

• 2021: Færge fra KBH til Oslo (og samme vej hjem).  
Rundtur i Norge.

• 2022: Østlige Tyskland, grænseområdet mellem 
Tjekkiet og Tyskland, og tilbage via det østlige 
Tyskland op til færgen. 

2018 inkluderede turen autotog fra 
Hamburg til grænsen mod Frankrig/ 
Schweitz, gennem Schweitz på 
motorcyklerne videre i det nordlige 
Italien, Gardasøen til Verona. Her 
præsenterer Niels Holm de flot 
parkerede motorcykler på toget klar 
til afgang. Niels har kørt motorcykel 
”hele sit liv”, når det blev muligt ved 
opvæksten i Sandvig på Bornholm. 
Han har også i dag en MC klar i 
sommerhuset ved Tejn (Sandkås) til 
ture i den bornholmske natur. Senest 
var han med, da flere hundrede 
MC´er åbnede sæsonen i forlyst-
elsesparken, Brændesgårdshaven, 
ved Svaneke..

ELJ

ØK-baggrunden for Søren og Niels: 

Tidligere MC-ture:

Niels Holms og Søren Tousgaards ØK-baggrund er: 

Turene på motorcyklerne er også hygge – som her. Fra venstre brødrene Niels Christian 
og Søren Tousgaard (red.: de er ikke tvillinger….Søren er ældst), Henrik Fiil og Niels 
Holm. 
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Kryds i øvrigt aktuelt af i din kalender:  
(Alle detaljer følger i ØK Bladet nr. 3, primo/medio september)

Din tilmelding til de aktuelle arrangementer – se kolofonen på bagsiden, side 16.

***
Køb af drikkevarer ved klubbens Asia House arrangementer: Vand 15 kr. - Øl 20 kr. - Rød-/hvidvin pr. glas 25 kr. 

eller 125 kr. pr. flaske. Kontant afregning eller mobile pay 62 97 26.  

Mandag 16. oktober, Jutlandia:
Vi planlægger særligt arrangement på Langelinie og i 
Asia House i forbindelse med, at ØK´s hospitalsskib, 
Jutlandia, denne dag i 1953 sidste gang anløb 
København som Røde Kors-skib efter krigen i Korea. 

Arrangement-ansvarlige: Hele aktivitetsudvalget.

Torsdag 16. november kl. 17.00, Asia House.
Honorarbissernes julefrokost. 

Arrangement-ansvarlige:
Niels P. Veje og Kerstin Jacobsen. 

Mandag, 11. december, Asia House kl. 16.00 Julebanko. 
Arrangement-ansvarlige: Hele aktivitetsudvalget.  

dc

19. 9. til Knud Erik på Fyn

Tirsdag, 19. september, besøger ØK Klubben Carl Hansen & Søn Møbel-fabrik 
i Gelsted på Fyn. Virksomheden er som bekendt ledet og ejet af vores tidligere 
ØK-kollega, Knud Erik Hansen, og hans familie. Fabrikken producerer mange 
forskellige møbler, som har status af Ikoner i branchen, bl.a. Wegners 
navnkundige Y-stole. I april fik Knud Erik og hans team tilkendt den store 
prestige at blive udnævnt til Kongelig Hofleverandør. I den sammenhæng siger 
Knud Erik Hansen: 

”Det er med stolthed, at vi fremover kan omtale Carl Hansen & Søn som 
Kongelig Hofleverandør. Det er en stor anerkendelse for os, og jeg er 
meget beæret over, at vi fremover kan benytte et så historisk og 
prestigefyldt prædikat. Carl Hansen & Søn er sat i verden af min farfar med 
en mission om at skabe dansk design af højeste kaliber til hele verden, og 
jeg er meget stolt af, at vi i dag – mere end 115 år efter, at han startede i en 
baggård på Fyn – fortsat producerer møbler i verdensklasse og 
designklassikere, der er kendt over hele verden.”

Vi mødes på Fyn og kan ønske Knud Erik Hansen 
tillykke med kongelig udnævnelse

22. juni: Tivoli Revyen
Lisbeth Dahl, John Price og co. slår jo 
nu deres revy-folder i Glassalen, 
Tivoli, og ØK Klubben følger dem. 

Som omtalt har klubben sikret gode 
pladser i revyen, 22. juni, og til middag 
forinden i Brdr. Prices restaurant lige 
ved siden af revyen. Alle klubbens 

pladser er afhændet.

Arrangement-ansvarlig: 
Maria O. M. Jensen Torben Nielsen. 

27. juli: Sommertræf i Asia House
Der er til alle, 25. maj, udsendt elektronisk opfordring til tilmeldelse pga. daværende for lav interesse. Der følges 
nærmere op ad den vej.  

28. juni: Igen ØK-golf i Hornbæk
ØK Klubbens traditionsrige golf-
turnering afvikles igen i de skønne 
rammer hos Hornbæk Golfklub.  
Arrangementet afvikles såvel på 
banerne som i restauranten efter 

samme koncept som hidtil med 
registrering og morgenmad kl. 8, 
gunstart kl. 9.00 Frokost og præmie-
ceremoni omkring kl. 13.30. Alle 
tilmeldte bliver på forkant orienteret 
om dagens detaljer i øvrigt. 

Arrangement-ansvarlige:
Golfudvalget ved Kenneth Luciani 
og Claus Meulengracht.

Visit i Asia House
Interessen for Asia House ligger altid 
medlem, Preben Meilvang, meget på 
sinde. Derfor inviterede han det nye 
medlem Lars Ryberg (se side 4) og en 

anden historisk interesseret ven, Per 
Søgaard (til venstre), til et nærmere 
kig på huset med undertegnede som 
vært. Her dvæler de over den fine 
tegning i HNA-hjørnekontoret af 
Frihavnen, før Asia House blev opført.

Ved ØK Klubbens besøg i Gelsted, 19. 
september, arrangeres frokost i en 
restaurant, som er nabo til fabrikken, 
og der bliver rundvisning på fabrikken, 
samt samling i deres Flagship Store, 
som ligger på fabriksområdet. Knud 
Erik Hansen vil fortælle os om firmaet 
og møblerne, osv.

Bus eller kør selv
Der bliver mulighed for at køre med 
bus fra København med afgang ved 
hovedindgangen til Hovedbane-
gården. Vi samles kl. 8.45 med afgang 
kl. 9.00 præcis! Bussen kører retur fra 
fabrikken ved 16 16:30-tiden med 
forventet hjemkomst til Hovedbane-
gården 18.30-19.00-tiden.

Der er naturligvis også mulighed for at 
køre selv fra hele landet.

For at vi ikke bliver for mange til rund-
visningen pr hold på fabrikken, arran-
gerer vi det sådan, at dem, der kører 
selv, skal vælge, om de vil ankomme 
til fabrikken kl. 9.45 eller 11.45. Det 
skal vælges, når man køber arran-
gementet. Første hold starter så rund-
visning kl. 10:00, og kommer over til 
vores frokost kl. 12.00. Dette hold kan 
så bruge lidt ekstra tid til frokosten, og 
derefter gå over til 'Flagship Store'.

Kør-selv deltagerne, som ankommer 
kl. 11.45, samt busdeltagerne, samles 
foran restauranten, hvor frokosten 

starter kl. 12:00. Kl. 13.30 starter rund-
visningen for dette hold.

Vi samles alle i 'Flagship Store', når 
hold 2 har fået en rundvisning. Knud 
Erik vil her fortælle mere om sin 
virksomhed samt mulighed for at stille 
spørgsmål osv. ….. og hvis vi kender 
Knud Erik ret, så er butikken åben for 
køb - måske med lidt rabat?

Arrangementet slutter ved 16-tiden. 
Der bliver sendt flere praktiske oplys-
ninger til deltagerne 1-2 uger før 
arrangementet. Tilmelding og ind-
betaling af gebyr kr. 700 pr person ved 
bus eller kr. 300 pr person ved kør-
selv. 

Betaling via klubbens hjemmeside 
eller overførsel til klubbens Dansk 
Bank konto, 1551-16751790 eller 
MobilePay, 62 97 26.  

Arrangement-ansvarlige:
Søren Tousgaard og Peter J. Bang

Redaktørens á propos om klubbens liv Erik Ljunggren

Dagens ”á propos” er et typisk billede af ØK Klubben: En fin blanding af store og små 
begivenheder, der varetager interesserne for de godt 500 medlemmer - klubbens liv.

Frokost og dialog
Jan E. Ditlevsen beretter: Vi er 14-15 
gamle kolleger med en ØK-fortid 
sammen væsentligst i Afrika og Østen, 
som samles til frokost så vidt muligt 
månedligt. Nogle af os bor i Danmark 
andre oversøisk, og dem, der kan, 
samles. Senest her på Trekosten i 
Nivå Havn. Fra venstre er det Poul V. 
Weber, Hans Peetz-Larsen, Hans C. 
Jensen, Jan E. Ditlevsen, René Sch-

wartz Hansen og Henrik Rasmussen. 
Henriks nylige udgivelse af bogen, 
”Solen gik ned over ØK”, var naturlig-
vis også på dagsordenen. Bogen er i 
øvrigt nu trykt i 2. oplag, og Henrik 
beretter om fortsat interesse efter 
fornyet annoncering.

HNA-inspiration
H. N. Andersens berømte slogan, Jorden er ikke større….inspirerede angiveligt også andre 
datidige erhvervs-ikoner. Asia House direktør, Susanne Rumohr Hækkerup, blev ved et møde i 
Hempel Fonden i Amaliegade inspireret til foto af dette Hempel-slogan til ØK Bladet....

Herlig dag i Frederiksberg Have
ØK Klubben gentog, 3. juni, de herlige 
timer fra sidste år i robåde med Brass 
og Opera på Frederiksberg Haves 
kanaler. Denne gang derefter frokost i 
M. G. Petersens Familiehave på Pile 
Allé. Scandinavian Brass Quintet, og 

sopranen, Liselotte Dan Schumacker, 
satte en fantastisk stemning rundt i 
kanalerne. Her på billedet sørger 
tovholderne i stævnen  fra aktivitets-
udvalget, Kerstin Jacobsen og Torben 
Nielsen, for at hele selskabet er på 
rette kurs. (Foto: Erik Ljunggren).
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19. 9. til Knud Erik på Fyn

Tirsdag, 19. september, besøger ØK Klubben Carl Hansen & Søn Møbel-fabrik 
i Gelsted på Fyn. Virksomheden er som bekendt ledet og ejet af vores tidligere 
ØK-kollega, Knud Erik Hansen, og hans familie. Fabrikken producerer mange 
forskellige møbler, som har status af Ikoner i branchen, bl.a. Wegners 
navnkundige Y-stole. I april fik Knud Erik og hans team tilkendt den store 
prestige at blive udnævnt til Kongelig Hofleverandør. I den sammenhæng siger 
Knud Erik Hansen: 

”Det er med stolthed, at vi fremover kan omtale Carl Hansen & Søn som 
Kongelig Hofleverandør. Det er en stor anerkendelse for os, og jeg er 
meget beæret over, at vi fremover kan benytte et så historisk og 
prestigefyldt prædikat. Carl Hansen & Søn er sat i verden af min farfar med 
en mission om at skabe dansk design af højeste kaliber til hele verden, og 
jeg er meget stolt af, at vi i dag – mere end 115 år efter, at han startede i en 
baggård på Fyn – fortsat producerer møbler i verdensklasse og 
designklassikere, der er kendt over hele verden.”

Vi mødes på Fyn og kan ønske Knud Erik Hansen 
tillykke med kongelig udnævnelse

22. juni: Tivoli Revyen
Lisbeth Dahl, John Price og co. slår jo 
nu deres revy-folder i Glassalen, 
Tivoli, og ØK Klubben følger dem. 

Som omtalt har klubben sikret gode 
pladser i revyen, 22. juni, og til middag 
forinden i Brdr. Prices restaurant lige 
ved siden af revyen. Alle klubbens 

pladser er afhændet.

Arrangement-ansvarlig: 
Maria O. M. Jensen Torben Nielsen. 

27. juli: Sommertræf i Asia House
Der er til alle, 25. maj, udsendt elektronisk opfordring til tilmeldelse pga. daværende for lav interesse. Der følges 
nærmere op ad den vej.  

28. juni: Igen ØK-golf i Hornbæk
ØK Klubbens traditionsrige golf-
turnering afvikles igen i de skønne 
rammer hos Hornbæk Golfklub.  
Arrangementet afvikles såvel på 
banerne som i restauranten efter 

samme koncept som hidtil med 
registrering og morgenmad kl. 8, 
gunstart kl. 9.00 Frokost og præmie-
ceremoni omkring kl. 13.30. Alle 
tilmeldte bliver på forkant orienteret 
om dagens detaljer i øvrigt. 

Arrangement-ansvarlige:
Golfudvalget ved Kenneth Luciani 
og Claus Meulengracht.

Visit i Asia House
Interessen for Asia House ligger altid 
medlem, Preben Meilvang, meget på 
sinde. Derfor inviterede han det nye 
medlem Lars Ryberg (se side 4) og en 

anden historisk interesseret ven, Per 
Søgaard (til venstre), til et nærmere 
kig på huset med undertegnede som 
vært. Her dvæler de over den fine 
tegning i HNA-hjørnekontoret af 
Frihavnen, før Asia House blev opført.

Ved ØK Klubbens besøg i Gelsted, 19. 
september, arrangeres frokost i en 
restaurant, som er nabo til fabrikken, 
og der bliver rundvisning på fabrikken, 
samt samling i deres Flagship Store, 
som ligger på fabriksområdet. Knud 
Erik Hansen vil fortælle os om firmaet 
og møblerne, osv.

Bus eller kør selv
Der bliver mulighed for at køre med 
bus fra København med afgang ved 
hovedindgangen til Hovedbane-
gården. Vi samles kl. 8.45 med afgang 
kl. 9.00 præcis! Bussen kører retur fra 
fabrikken ved 16 16:30-tiden med 
forventet hjemkomst til Hovedbane-
gården 18.30-19.00-tiden.

Der er naturligvis også mulighed for at 
køre selv fra hele landet.

For at vi ikke bliver for mange til rund-
visningen pr hold på fabrikken, arran-
gerer vi det sådan, at dem, der kører 
selv, skal vælge, om de vil ankomme 
til fabrikken kl. 9.45 eller 11.45. Det 
skal vælges, når man køber arran-
gementet. Første hold starter så rund-
visning kl. 10:00, og kommer over til 
vores frokost kl. 12.00. Dette hold kan 
så bruge lidt ekstra tid til frokosten, og 
derefter gå over til 'Flagship Store'.

Kør-selv deltagerne, som ankommer 
kl. 11.45, samt busdeltagerne, samles 
foran restauranten, hvor frokosten 

starter kl. 12:00. Kl. 13.30 starter rund-
visningen for dette hold.

Vi samles alle i 'Flagship Store', når 
hold 2 har fået en rundvisning. Knud 
Erik vil her fortælle mere om sin 
virksomhed samt mulighed for at stille 
spørgsmål osv. ….. og hvis vi kender 
Knud Erik ret, så er butikken åben for 
køb - måske med lidt rabat?

Arrangementet slutter ved 16-tiden. 
Der bliver sendt flere praktiske oplys-
ninger til deltagerne 1-2 uger før 
arrangementet. Tilmelding og ind-
betaling af gebyr kr. 700 pr person ved 
bus eller kr. 300 pr person ved kør-
selv. 

Betaling via klubbens hjemmeside 
eller overførsel til klubbens Dansk 
Bank konto, 1551-16751790 eller 
MobilePay, 62 97 26.  

Arrangement-ansvarlige:
Søren Tousgaard og Peter J. Bang

Redaktørens á propos om klubbens liv Erik Ljunggren

Dagens ”á propos” er et typisk billede af ØK Klubben: En fin blanding af store og små 
begivenheder, der varetager interesserne for de godt 500 medlemmer - klubbens liv.

Frokost og dialog
Jan E. Ditlevsen beretter: Vi er 14-15 
gamle kolleger med en ØK-fortid 
sammen væsentligst i Afrika og Østen, 
som samles til frokost så vidt muligt 
månedligt. Nogle af os bor i Danmark 
andre oversøisk, og dem, der kan, 
samles. Senest her på Trekosten i 
Nivå Havn. Fra venstre er det Poul V. 
Weber, Hans Peetz-Larsen, Hans C. 
Jensen, Jan E. Ditlevsen, René Sch-

wartz Hansen og Henrik Rasmussen. 
Henriks nylige udgivelse af bogen, 
”Solen gik ned over ØK”, var naturlig-
vis også på dagsordenen. Bogen er i 
øvrigt nu trykt i 2. oplag, og Henrik 
beretter om fortsat interesse efter 
fornyet annoncering.

HNA-inspiration
H. N. Andersens berømte slogan, Jorden er ikke større….inspirerede angiveligt også andre 
datidige erhvervs-ikoner. Asia House direktør, Susanne Rumohr Hækkerup, blev ved et møde i 
Hempel Fonden i Amaliegade inspireret til foto af dette Hempel-slogan til ØK Bladet....

Herlig dag i Frederiksberg Have
ØK Klubben gentog, 3. juni, de herlige 
timer fra sidste år i robåde med Brass 
og Opera på Frederiksberg Haves 
kanaler. Denne gang derefter frokost i 
M. G. Petersens Familiehave på Pile 
Allé. Scandinavian Brass Quintet, og 

sopranen, Liselotte Dan Schumacker, 
satte en fantastisk stemning rundt i 
kanalerne. Her på billedet sørger 
tovholderne i stævnen  fra aktivitets-
udvalget, Kerstin Jacobsen og Torben 
Nielsen, for at hele selskabet er på 
rette kurs. (Foto: Erik Ljunggren).



Formandens hjørne

NYT FRA ØK KLUBBEN udgives af ØK Klubben. Redaktør Erik Ljunggren (ELJ, e-mail: erikjunge88@gmail.com) er i klubbens 
kommunikationsudvalg sammen med Jens Bjergmose (udvalgsformand), Erik Bøgh Christensen, Torben Nielsen samt hjemmeside-
administrator, Jannie Ørsted Nielsen. Udvalgets adresse er c/o ØK Klubben, Asia House, Indiakaj 16, 2100 København Ø, e-mail 
redaktion@eacclub.dk. Grafik, lay-out og tryk: Goran Jankovic & Regnbuetryk ApS. Klubbens e-mail eacc@eacclub.dk og hjemmeside 
www.eacclub.dk.

Klubbens bankkonto: Danske Bank nr. 1551-16751790 (SWIFT DABADKKK IBAN DK2730000016751790). MobilePay: 62 97 26.

KØB AKTIVITETER: Du kan købe Din deltagelse i ØK Klubbens arrangementer via hjemmesiden, www.eacclub.dk. Vælg her fanen 
“medlemsside" (her bliver du bedt om adgangskode), gå ind i butik og vælg det ”produkt”, Du vil købe, og når Du trykker køb bliver Din indkøbskurv 
øverst i højre hjørne opdateret. Når Du har købt, trykker Du på ”kurven” tjekker om alle Dine ”varer” er der. Tryk derefter ”kassen”, og Du får et 
billede, hvor Du bedes taste Dine oplysninger inkl. kreditkort oplysninger. Tjek Dine indtastninger, tryk næste, og Din ordre er gennemført. OBS: 
Du kan naturligvis også betale med anviste MobilePay. 

ØK Bladet udkommer næste gang september 2023 med redaktionel deadline medio august.

Bestyrelsen siger mange tusinder tak for den store 
tilslutning til klubbens generalforsamling, 20. april, med et 
fuldt Asia House – ja selv de bagerste, dyre siddepladser 
var der kamp om at besætte. Alle var enige; de mange 
kollegaer var kommet for at høre formandens beretning!

Hilsner og tanker til Maria

Et medlem, som vi desværre savnede, var den kære 
Maria, der ellers skulle deltage i sin sidste general-
forsamling som formand for aktivitetsudvalget. Maria blev 
indlagt kort før dagen med en blodprop i hjernen. Maria fik 
en hilsen fra generalforsamlingen via e-mail med 
vinkende deltagere. Hendes indrammede diplom som 
æresmedlem i ØK Klubben, må hun vente på at modtage 
til rette lejlighed. Vi ønsker alle Maria god bedring.

Vores aften sammen var med en ny leverandør af 
aftensmad, en Thai buffet serveret af Restaurant Min 
Thai, samt et forsøg på et musik-arrangement ved Mette 
Lehthan & Gorm Bülow. Vores musik begyndte lige efter 
det sidste ord var sagt om året, der gik, og musikken 
konkurrerede derefter med hyggesnakken. Oftest vandt 
hyggesnakken. Dog ikke når fællessangen ”Mandalay” 
gik i gang. Carsten Denckers gamle kontor agerede bar 
på aftenen. Vi ændrer nok lidt på forløbet omkring 
fremtidige GF. (Se reportage i øvrigt fra generalfor-
samlingen inde i bladet).

”Låger og skuffer”

I, der gik glip af en god aften, kan finde beretningen samt 
regnskab og budget inde på hjemmesiden. Klubbens 
bestyrelse er lidt som et HTH køkken - vi låger og skuffer, 
men leverer varen og mest til tiden. Tak til hele bestyrelsen 
for et godt år med 11 rigtig gode arrangementer, med 
masser af support fra medlemmerne.

Vi er dog lidt bagud med at 
opdatere vores hjemmeside 
men frygt ikke, den er ikke glemt. 

Digitalisering af ØK-bladene, 1958-1992, er også på vej i 
mål.

Den nye bestyrelse er konstitueret og er i fuld gang med 
årets aktiviteter. 

Vi går udendørs

Vejret skifter, og det gør vi også, fra indendørs til 
udendørs. Juni og juli bliver nogle travle måneder i 
Klubben. Der var Brass & Opera i Frederiksberg Have, 3.6 
(se inde i bladet) efterfulgt af Tivoli Revyen, 22.6. Begge 
arrangementer var udsolgt, men så kan man jo vælge at 
melde sig til golf, 28.6 eller spansk inspireret Sommertræf 
i Asia House, 27.7. Der er pladser til begge arrange-
menter, men hvis du ikke kan spille golf, så frygt ikke; du er 
ikke alene. Vores Sommertræf kræver hverken kølle eller 
sprogkursus, blot en tør gane og sulten mave, og en 
svaghed til spansk tapas og udvalgte vine. (Se mere inde i 
bladet).

Vi ønsker jer alle en glædelig sommer i inflationens 
skygge. I den lokale Skytteklub er de på det seneste 
begyndt at skyde ved siden af med vilje (!), i håb om, at 
ramme noget, der kan bruges til grillen. Det er blevet dyrt 
at leve, men mon ikke der snart kommer godt nyt?

I mellemtiden kan vi frit og kvit trække vejret, dyrke 
højbede og nyde det, vi ellers finder uden for i den danske 
sommer - og i ØK Klubben! 

Andy Vels Jensen 

God sommer! 

De bedste ØK hilsener, Andy
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Kamp til sidste plads
ved generalforsamlingen 
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